
Vrienden raadsleden,  
Op het laatste moment heb ik mijn spreektijd aangepast aan de U voorliggende agenda. 
Zodat het zoveel mogelijk aansluit bij de voorstellen die U gaat besluiten.   
 
Het zijn overdenkingen uit mijn onderzoek: als huishoudelijk aval dumpen doneren 
wordt.  
 
Afval: alle goederen en grondstoffen overgedragen aan derden.  
 
Samen onderweg naar een circulaire samenleving 2050. Wenselijk en haalbaar als er 
optimaal wordt samengewerkt en gebruik maken van de kansen die er zijn.  
 
Agendapunt 1a gemeente geeft het voorbeeld, kan U laten zien dat het mogelijk is als 
inwoner van de gemeente de doelen van 2050 nu al haalbaar zijn met de huidige inlever 
mogelijkheden van milieustraat/ kringloper/ en andere punten. Gemeente Zo heb ik al 
jaren geen restaval en worden mijn goederen en grondstoffen al 100% hergebruikt 
papier/kleding/gft/kca/metaal/enz. De belangrijkste taak van de gemeente is faciliteren/ 
dirigeren en erop toezien dat hoogst mogelijke prijs wordt gemaakt van goederen en 
grondstoffen zodat er werkgelegenheid komt, dit is op dit moment zeker niet het geval. 
Sturen op deelstromen is hierop het antwoord.  
 
Investeringen: de raad wordt gevraagd voor 18,5 miljoen te investeren in huisvesting en 
gebouwen voor de toekomst ook al begrijp ik dat de unieke mogelijkheid van het   terrein 
er nu is dit het beeld van circulaire samenleving vertroebeld. De gemeentewerf 7,1 
miljoen heeft hier niets mee te maken.  
 
Ook al vind ik investeringen voor een circulaire samenleving belangrijk 6.4 miljoen voor 
een ambachtencentrum moeilijk uit te leggen zonder terug verdien garanties of 
landelijke ervaringen terwijl we de etten-leurse stichting de kringloper hebben die in 
2005 is overgedragen aan de gemeentereiniging. Stichting de Kringloper de non-profit 
instelling die in Oud Gastel een gloednieuw ambachtencentrum aan de milieustraat in 
gebruik genomen heeft. De kennis in huis heeft en waar meer dan de helft van de 
huishoudens hun gebruikte goederen heeft afgegeven in 2024, en dus duidelijk een rol 
speelt naar een circulaire samenleving, inmiddels uit zijn jasje gegroeid is en toe is aan 
een nieuwe locatie.in tegenstelling van de gemeentereiniging die de samenleving ruim 6 
miljoen kost genereerd de kringloper ruim 2 miljoen om gerekend 57 medewerkers met 
een modaal inkomen.in bezit zijn van een eigen gebouw en grond. Wil de raad erop 
attenderen dat niet alleen de gebouwen maar de betrokken medewerkers het verschil 
zullen maken. Doormiddel van arbeid en creativiteit en betrokkenheid.  
 
Het is niet mijn bedoeling om de voorstellen die aan de raad voorliggen te stagneren of 
te vertragen maar wel om te focussen op de deel stomen van het huishoudelijk aval om 
zicht te krijgen van de mogelijkheden en kansen dit is niet alleen nuttig maar ook heel 
leuk om te doen. Wil U dan ook vragen mee te werken aan een onafhankelijke 
adviesraad in het leven te roepen samengesteld uit betrokken inwoners van de 
gemeente etten leur die hun licht laten schijnen over de goederen en grondstoffen die 
jaarlijks worden afgedankt.  
Zal dit doen door een oproep in de etten leurse bode zodat we samen de beoogde 100% 
in 2050 zullen bereiken. 



Eric van de Ven 
 


